
Gradbinci LjuMjaoe:

O SOCIALNEM
ZAVAROVANJU

GRADBENIH DELAVCEV
POZIMI

Gradbene delaoce Ijubljanskega okra-
ja bo zastopala M a r i j a M e sarič ,
personalni referent x> gradbenem pod-
jetju »Tehnika< v Ljubljani. Zauzema
se za uvedbo socialnega zavarooanja za
gradbene delaoce tudi čez zimo.

>Y imeau delav>kik svetov giadbenib.
podjetij Ljubljane nameravam predlagau,
naj se reši vprašanje socialnega zavaro-
vauja za gradbene delavce tudi za zknsko
dobo bodisi tako, da bi poleti vplačevali
na račun socia.lnega zavarovanja več ka-
V*>r doslej — da bi se v ta nauieu irttva-

poseben sklad — bodisi da bi aa so-
ilno zavarovanje v zimskem času pri-
laLi uadurne delovne ure, opravljene pri
iu poleti. Ta problem je v gradbeništvu

zelo raž>n. ker velik dei gradbenih de-
iavcev čez zimo nima nobenih praric iz
socialnega zavarovanja. Samo v naiem
podjeiju moraino vsako leto odpovedati
treijim delavcev. poleti pa delajo uaši,
delavei po 10 do 12 ur na dan. Če bi po-
leti delali samo dve uri ve2 kakor znaša
redni delovni ffas in ko bi se nam to
'vriziialo za soctalno zavarovanje čez zimo,

to znaialo pribtižno 400 delovnih ur ali
•rtolna dva zunska meseoa. Ce bi se pri-
.Ao kot nadumi de!o ni čas, tedai bi to
:ašalo približno 800 navadnih delovnih

ur ali štiri mesece pozimi. Sedaj pa dajo
;rradben< delavci skupnosli svt>j pri«;(p-
vek. od nje pa glede socialnih pravic in
|>okojnin dobivaio manj kaknr delavci
c drugih panogah.

Mnenja smo. da je gradbeništvo še
pdno v znatni meri sezonsko in da bo še
nk> kakšnih deset let. Zato se glede so-
alnega zavarovanja za zdai ne more
r;merjati z drugo imJustrijo. Žato bi bilo
eba spremenita predpise, ki nikaikor niso
imulativni.
Drug zelo vaien problem v gradbeni-
TU, ki ga je trefoa čim prej rešiti, je

'.ikasnitev licitacij. \amesto da bi bile vse
dokumentacije za nova poslopja izdelane

do jeseni aii najipozoieje do marca, da bi
tako lahko gradbena podjetja pravočasno
začela delati. skoraj redno zakasnijo. To
vplava na zaikasnitev del.«

Tovarišica M«sarič je nadalje pouda-
rila, da bi bilo treba na kongresu govo-
rki o dclovnjli razmerjih v g.radb&ništvu
giede na sezonsiko deJo. o de]ov,:wm s-taiu
gradbeuih delavcev ter o problemih. ki se
pojavljajo v zvazi z zaposlitvijo delavcev,
nadalje o šolanju gradbenih kadrov in
njihovein stmkoynem usposabljanju.


